



Xianglin Chen

Beijing

+86 10 8516 4166
xianglin.chen@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Cross-border arbitration and dispute resolution

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Mr. Chen focuses his practice on international commercial arbitration, foreign-related arbitration in China, and cross-border commercial dispute resolution. He has significant experience in assisting foreign clients and multinational companies to resolve China-related commercial disputes, as well as in assisting domestic large-scale enterprises to deal with overseas commercial disputes. He has expertise in resolving joint-venture disputes, financial disputes, real estate and construction disputes, product liability disputes, and in handling public crisis management, etc.

Prior to joining Han Kun, Mr. Chen practiced law for a decade, beginning in 2006, with King & Wood Mallesons' Arbitration and Dispute Resolution Practice Group. Mr. Chen has represented domestic and foreign clients before various arbitral institutions including the Singapore International Arbitration Center (SIAC), the Hong Kong International Arbitration Center (HKIAC), the American Arbitration Association (AAA), the International Chamber of Commerce (ICC), the China International Economic and Trade Arbitration Commission (CIETAC), the Beijing Arbitration Commission (BAC), and the Shanghai International Arbitration Center (SHIAC). Mr. Chen has also represented multinational enterprises and large-scale state-owned enterprises in various court proceedings before the Supreme People's Court and local courts of various levels in China.

Mr. Chen is named to the arbitrator lists of multiple arbitral institutions including HKIAC, CIETAC, the China Maritime Arbitration Commission, and the Shenzhen Court of International Arbitration. He is also the HKIAC HK45 Committee's Regional Ambassador for China, is among the first lawyers to be elected into the National List of 1,000 Foreign-related Lawyers, released by the PRC Ministry of Justice, is a member of the Beijing Foreign-related Lawyers Camp held by the Beijing Lawyers Association, and is a member of Professional Commercial Arbitration Law Committee of Beijing Lawyers Association.

Mr. Chen serves as an external mentor for LL.M. candidates at Peking University Law School. He has been invited by Peking University Law School and Tsinghua University to lecture on international commercial arbitration and dispute resolution. He has been invited by multinational companies and domestic large-scale enterprises to give trainings and lectures on dispute resolution.

EDUCATION

Harvard Law School, LL.M. degree, 2016-2017; Peking University Law School, Master of Law

degree, 2003-2006; Law School of South China University of Technology, bachelor's degree, 1997-2001.

QUALIFICATIONS

Member of the PRC Bar

Member of the New York State Bar

HONORS AND AWARDS

China Ministry of Justice "National Talent Pool of 1,000 Foreign-related Lawyers" lawyer (the first batch)

Member of Commercial Arbitration Law Professional Committee of Beijing Bar Association

2022 Benchmark Litigation China "Star of the Year (International arbitration)"

2022 LEGALBAND China "Top Lawyers List": Dispute Resolution (Arbitration)

2022 The Legal 500 "Dispute Resolution: Arbitration": highly recommended

2022 LEGALBAND "Customer Pick of the Year": Litigation Generalist Top 15

SOCIAL RESPONSIBILITIES

Arbitrator, Hong Kong International Arbitration Center

Arbitrator, China International Economic and Trade Arbitration Commission

Arbitrator, China Maritime Arbitration Commission

Arbitrator, Shenzhen Court of International Arbitration

The China Regional Ambassador, the HK 45 Committee of the Hong Kong International Arbitration Centre

Member, Capital Foreign Lawyers Camp of Beijing Lawyers Association

Part-Time Mentor, Peking University Master of Laws

Lecturer, teaching International Commercial Arbitration and Dispute Resolution in Investment and Finance at Peking University Law School, Tsinghua University Law School

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



陈湘林

北京

+86 10 8516 4166
xianglin.chen@hankunlaw.com

业务领域

- 跨境仲裁与争议解决

工作经历

陈湘林律师专注于国际商事仲裁、境内涉外仲裁以及跨境商事争议解决。他在代表外国客户和跨国公司处理在与中国相关的商事争议以及代表国内大型企业处理在境外的商事争议方面有十分丰富的经验。陈律师处理的重大案件涉及的专业领域包括投融资纠纷、合资公司纠纷、房地产和建设工程纠纷、产品责任纠纷、公共危机管理等。

在加入汉坤前，陈律师在北京市金杜律师事务所争议解决组工作了十年。陈律师代表境内外客户处理多起在新加坡国际仲裁中心（SIAC）、香港国际仲裁中心（HKIAC）、美国仲裁协会（AAA）、国际商会（ICC）、中国国际经济贸易仲裁委员会（CIETAC）、北京仲裁委员会（BAC）、上海国际仲裁中心（SHIAC）、深圳国际仲裁院等机构处理上百件仲裁案件。同时，陈律师还代表多家跨国公司和大型国企处理在最高人民法院以及各地各级人民法院处理大量诉讼案件。

陈律师是香港国际仲裁中心仲裁员、中国国际经济贸易仲裁委员会仲裁员、中国海事仲裁委员会仲裁员、深圳国际仲裁院仲裁员。陈律师还是香港国际仲裁中心 HK 45 委员会中国区域大使、首批进入中国司法部“全国千名涉外律师人才库”律师、北京市律师协会“首都涉外律师营”成员，北京市律师协会“商事仲裁法律专业委员会”委员。

陈律师是北京大学法律硕士兼职导师。他曾受北京大学法学院、清华大学法学院、对外经济贸易大学法学院等高校邀请讲授国际商事仲裁、投融资领域争议解决课程。陈律师曾受多家跨国公司和境内大型企业邀请进行争议解决方面的业务培训和演讲，并发表了大量著作和文章。

教育背景

2016-2017 哈佛大学法学院 法学硕士；2003-2006 北京大学法学院 法学硕士；1997-2001 华南理工大学法学院 法学学士。

执业资格

中华人民共和国律师执业资格
美国纽约州律师执业资格

荣誉与奖项

首批进入中国司法部“全国千名涉外律师人才库”律师
北京市律师协会“商事仲裁法律专业委员会”委员

2022 年度 Benchmark Litigation China 诉讼之星（国际仲裁）

2022 年度 LEGALBAND 中国顶级律师排行榜上榜争议解决（仲裁）

2022 年度 The Legal 500 争议解决：仲裁重点推荐

2022 年度 LEGALBAND 客户首选：诉讼多面手 15 强

社会任职

陈律师是香港国际仲裁中心仲裁员、中国国际经济贸易仲裁委员会仲裁员、中国海事仲裁委员会仲裁员、深圳国际仲裁院仲裁院仲裁员。陈律师是香港国际仲裁中心 HK 45 委员会中国区域大使。陈律师还是北京市律师协会“首都涉外律师营”成员

兼职导师，北京大学法律硕士

授课导师，北京大学法学院、清华大学法学，国际商事仲裁、投融资领域争议解决课程

工作语言

中文、英文